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Ik ben allergisch, wat betekent dat mĳ n immuun-
systeem reageert op bepaalde allergenen. Wanneer ik 
eraan wordt blootgesteld, ontstaat er een reactie met 
een of meer symptomen. Bepaalde factoren kun-
nen zulke reacties veroorzaken of versterken (stress, 
vervuiling, sporten ...).

Huismĳ ten 
Huismĳ ten bevinden zich vooral in het beddengoed.  Ze 
vertegenwoordigen 90% van het huisstof en voeden zich 
vooral met menselĳ ke huidschilfers*.
Bepaalde soorten, zoals de Dermatophagoïdes 
pteronyssinus en Dermatophagoïdes farinae, maken 
deel uit van de meest verspreide soorten in onze hui-
zen en liggen aan de basis van allergieën. Blomia tropi-
calis, die eerst als een voorraadmĳ t omschreven werd 
en zich met levensmiddelen voedt, wordt tegenwoor-
dig als een echte huismĳ t beschreven omdat ze in het 
huisstof van tropische regio's leeft. 
Voorraadmĳ ten 
Voorraadmĳ ten (zoals Acarus siro, Lepidoglyphus de-
structor) voeden zich vooral met levensmiddelen zoals 
meel of granen. Ze komen voor in de landbouwsector. 

Mĳ ten behoren tot de klasse van de spinachtigen. Ze zĳ n 
tussen 0,17 en 0,50 mm groot en hebben kleine klauwen 
en zuignappen. Er zĳ n 2 soorten:

De grootste bron van allergenen zĳ n de proteïnen die zich 
in de fecale deeltjes en in het lĳ f van de mĳ ten bevinden, 
ongeacht of de mĳ t nog leeft of dood is.

WAAROM 
ZĲ N ZE 

ALLERGIEVERWEKKEND ?

Mĳ ten zĳ n oorzaak nummer 1 van ademhalings-
allergieën. In de algemene bevolking blĳ kt uit 5 
tot 30% van de positieve huidtesten een 
gevoeligheid voor mĳ ten.
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*Fĳ ne huidschilfertjes die loskomen van de opperhuid.
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Mĳ ten zĳ n de eerste oorzaak van 
allergische rhinitis en allergische astma 
bĳ  kinderen.
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WAAR ZĲ N ZE TE VINDEN ?
Huismĳ ten zĳ n vooral in het beddengoed te vinden 
(matras, beddenbodem, hoofdkussen, lakens ...), maar 
ze leven ook in alle vezelachtige stoffen zoals tapĳ ten, 
vloerkleden, zetels, meubelstof enz. De ideale omstan-
digheden voor hun ontwikkeling zĳ n een temperatuur 
van 25°C en een relatieve luchtvochtigheid van 70-
80%. 
Voorraadmĳ ten leven op plaatsen waar levensmidde-
len (pakjes meel, hondenvoeding ...) opgeslagen of 
bewaard worden, maar ook op heel wat verschillende 
andere plaatsen (rieten daken bĳ voorbeeld).
Omdat ze zich met schimmels en levensmiddelen 
voeden, kunnen ze echter ook in woningen voor-
komen (kasten, badkamers, vochtige tapĳ ten ...). 
Hun ideale ontwikkelingsomstandigheden zĳ n een tem-
peratuur van 25°C en een relatieve vochtigheidsgraad van 
60%. 

De symptomen van een mĳ tenallergie 
variëren het hele jaar door, 
maar kunnen heviger zĳ n tĳ dens 
bepaalde perioden: in de herfst 
en tot het midden van de winter
bĳ voorbeeld, omdat de temperaturen 
en luchtvochtigheid dan binnenshuis 
stĳ gen. 

BESTAAT ER 
EEN GUNSTIGE PERIODE

VOOR MĲ TENALLERGIE VOOR MĲ TENALLERGIE ?

De symptomen van een mĳ tenallergie 

bĳ voorbeeld, omdat de temperaturen 
en luchtvochtigheid dan binnenshuis 

De symptomen van een mĳ tenallergie 

bĳ voorbeeld, omdat de temperaturen 
en luchtvochtigheid dan binnenshuis 
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Beperk voor kinderen het aantal knuffels en was ze 
regelmatig in de wasmachine.

Tip

BINNENSHUIS

Om de symptomen tot een minimum te beperken, is 
het belangrĳ k zo veel mogelĳ k contact met mĳ ten 
te vermĳ den: dit is wat men bestrijding noemt.
Hiervoor bestaan er een paar dagelĳ ks toe te passen 
maatregelen.

Minstens 20 min per dag verluchten
door de ramen wĳ d open te zetten. 
Zo komt er verse lucht de woning binnen, 
terwĳ l de luchtvochtigheid daalt.

De ventilatie-installatie onderhouden door 
regelmatig de fi lters te vervangen. Blokkeer 
de ventilatieroosters ook niet.

Zorg ervoor dat schimmels wegblĳ ven:
planten, voeding, kasten, sanitair …

Vermĳ d vloerkleden, overgordĳ nen, 
gordĳ nen, tapĳ ten... dit zĳ n echte 
kweekvĳ vers voor mĳ ten.

Rook nooit binnenshuis. Tabak is een factor die 
de luchtwegen en slĳ mvliezen ernstig irriteert, 
wat de symptomen nog kan verergeren.

HOE DE SYMPTOMEN 
VAN DE ALLERGIE 

VERMINDEREN
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fels en was ze 

Behoud binnen in huis een temperatuur van 19-
21°C en een luchtvochtigheidsgraad van minder 
dan 50%.

TEMPERATUUR EN LUCHTVOCHTIGHEID

 door 
eer 

die 
irriteert, 

Vermĳ d dat huisdieren in de 
slaapkamer komen: zĳ  laten er mogelĳ k 
haar achter waarmee de mĳ ten zich 
voeden en ze kunnen zelfs dragers van 
mĳ ten zĳ n. 

Tip

Stofzuigen en stof afnemen met een
vochtige doek om het stof niet door 
de lucht te verspreiden. 

OP DE OPPERVLAKKEN

IN HET BEDDENGOED

Het is vooral door contact met ons beddengoed dat 
we mĳ ten inademen (een matras kan bĳ na 2 miljoen 
mĳ ten bevatten).
Voor hen zĳ n de leefomstandigheden (temperatuur, 
luchtvochtigheid en voedsel) er namelĳ k ideaal! 

•  Gebruik bĳ  voorkeur beddengoed van
katoen of synthetische stof.

• Was de lakens elke week op 60°C.
•  Het gebruik van een niet met chemicaliën

behandelde beschermhoes tegen mĳ ten die de
volledige matras omhult, is aanbevolen.



Er bestaan 3 soorten van behandeling 
tegen allergie:

Bestrĳ ding bestaat uit het 
maximaal vermĳ den van 
contact met het allergeen. 
Dit is de eerste stap van een 
algemene behandeling. 

Antihistaminica kunnen voorgeschreven worden 
om de symptomen (rinitis, conjunctivitis, astma, 
jeuk ...) bĳ  een allergische reactie in te dĳ ken. 
Corticoïden worden ook voorgeschreven voor 
hun ontstekingsremmende eigenschappen 
waarmee de symptomen van allergie gekalmeerd 
kunnen worden, in het bĳ zonder bĳ  een 
achtergrondbehandeling van astma.

Bĳ  patiënten met een 
mĳ tenallergie kan allergische 
rinitis in 50% van de gevallen 
gelinkt worden aan astma.
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achtergrondbehandeling van astma.

BESTRĲ DING1

2 SYMPTOMATISCHE
BEHANDELINGEN

3

OPLOSSINGEN

WAT ZĲ N DE 

MOGELĲ KE ?



AIT is een behandeling die 
bedoeld is om de tolerantie 
van het immuunsysteem voor 
allergenen die de symptomen 
veroorzaken te verhogen. Het 
doel is om de evolutie van de 
ziekte te veranderen door de 
oorzaken en symptomen van de 
allergie aan te pakken.

Dit wordt ook allergeenspeci-
fi eke immunotherapie 
genoemd. AIT wordt voorge-
schreven wanneer bestrĳ ding 
en symptomatische behande-
lingen onvoldoende blĳ ken 
om de allergie onder 
controle te krĳ gen, terwĳ l 
het allergeen dat de 
allergie veroorzaakt 
geïdentifi ceerd is (priktest/
positieve IgE’s)

Aarzel niet om er met uw 
gespecialiseerde arts over 
te praten.
gespecialiseerde arts over 
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